



# Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk  
samarbeid i indre Oslofjord

## REFERAT, Styremøte nr.6, 2023

Tid / Sted: 20.09.23, kl. 10:00— 11:30 / TEAMS

### Til stede på Teams:

Kari B. Thingnes, Asker (leder)  
Ingvild Martinsen, Nordre Follo  
Frode Hult, VAV  
Trygve Sørbo Kvarme, Ås  
Toril Giske, leder Utvalg for Miljøovervåking  
Elisabeth Blom Solheim, Daglig leder Fagrådet, VAV

### Forfall

Niclas Wigforss (vara), Nesodden  
Knut Bjarne Sætre (vara), Bærum

Sak nr.		Ansvar og frist
1.	<b>Velkommen: Ny daglig leder i Fagrådet for indre Oslofjord</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Elisabeth Blom Solheim (Oslo VAV) tar over rollen som ny daglig leder i Fagrådet.</li></ul>	
2.	<b>Referat fra styremøte 5, 23.08.2023</b> Referat godkjent	
3.	<b>Utvalg for drikkevann- og vannmiljøtiltak</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Driftsseminar høsten 2023 blir 24. og 25. oktober på Scandic Fornebu. Planleggingen er godt i gang, og påmelding sendes ut denne uka.</li><li>- Skal ha et utvalgsmøte 11.oktober. Blir mye å drøfte fremover, med bl.a. nytt avløpsdirektiv.</li></ul>	
4.	<b>Utvalg for miljøovervåking</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Hadde møte i utvalget 13.09. Nytt medlem fra Nordre Follo: Martine Hovland Johnsen</li><li>- Har blitt enige om at de skriver referat på rundgang, så dette trenger ikke daglig leder/sekretær bistå med.</li><li>- Neste møte blir i første halvdel av november</li><li>- Har fått oppdatering fra NIVA etter Hans 1, 2 og 3. Det er gjort overflatetokter i slutten av august/begynnelsen av september. Det er mye brunt vann i Oslofjorden, helt ut til Drøbak. Dårlig siktedyp → mulig dette ikke fører til endring i algeoppblomstring pga. lite lys.</li><li>- NIVA skal legge ut kartleggingen i Naturbase. Mulig de trenger litt ekstra midler for dette.</li><li>- PURA-seminar arrangeres 28.november.</li><li>- Henvendelse til Statsforvalteren</li></ul>	
5.	<b>Neste samarbeidsmøte med Fagrådet for ytre Oslofjord og Oslofjordens Friluftsråd.</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Hadde første møte i april (overordnet intro-møte med presentasjonsrunde). Oslofjordens friluftsråd var også med. Viktig med samarbeidsmøter for «Helhetlig plan for Oslofjorden».</li><li>- Fagrådet kan ta initiativ til neste møte. Vi kommer tilbake til tema og agenda.</li></ul>	



# Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk  
samarbeid i indre Oslofjord

	<ul style="list-style-type: none"><li>- Kari hører med Nina Rukke, da de har tilbudt seg å invitere oss til Lier. Forslag til tid: Mandag eller fredag i uke 44.</li></ul>	<b>Kari</b>
<b>6.</b>	<b>Reservevannsforsyning i Ås- status</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Nils Erik Pedersen leid inn som prosjektsjef for ny reservevannsforsyning. Han inviteres med på neste møte.</li><li>- Det har kommet henvendelser (bl.a. epost fra Svenja i Multiconsult) på at vi bør tenke «større», og se på muligheter med reservevannsforsyning i hele regionen. (Inkludere f.eks. Glitre, Movar, Nordre Follo ++). Dette gjør forsyningen mer robust, enn å bare tenke en løsning for Ås og Frogn. Ringløsninger er ønskelig, og ved å samarbeide i regionen bygger vi ned sårbarheten for hele regionen.</li><li>- Tidligere rapport fra Sweco, utarbeidet av Øystein Rapp, bør ses gjennom på nytt og trolig oppdateres.</li><li>- Bør Fagrådet ta initiativ til et arbeid for å oppdatere planene / jobbe på tvers i regionen / koordinere dette arbeidet?</li></ul>	
<b>7.</b>	<b>Høstmøte 2023: Tid, sted, innhold</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Må finne dato og sted for høstmøte. Det er foreslått begynnelsen av desember.</li><li>- Det må være mulighet for å kunne delta på Teams.</li><li>- Formålet med møtet/ «miniseminar» er å presentere det vi jobber med i Fagrådet;</li><li>- Forslag til temaer: Vannforsyning, Erfaringer fra Hans (overordnet blikk) og NIVA-toktrapper.</li><li>- Kan leie et lokale. Evt. hos VAV i H5 på møterom 169 (enkelt med Teams-overføring)</li><li>- Hvis styret har forslag til møtelokale kan forslag sendes til Elisabeth.</li><li>- Trygve sjekker opp muligheter på Ås /NMBU.</li></ul>	
<b>8.</b>	<b>Orienteringssak: Epost sendt fra styret til Statsforvalter vedr ønske om møte (Bakgrunnsnotat vedlagt i epost fra Kari om agenda, 18.09.2023)</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Ingvild tar en telefon til Statsforvalteren for å høre status om et møte.</li><li>- Utdrag fra «Bakgrunn for møte med Statsforvalteren»: <i>Statsforvalteren har stilt krav til dokumentasjon av «vifteform» ved ny søknad om utslippstillatelse</i></li></ul> <p>Med bakgrunn i kunnskapsgrunnlaget for de store rensesanleggene, mener Fagrådet at eksisterende modell er dekkende for å vurdere utslippene fra disse rensesanleggene. Vi stiller spørsmål ved behovet for utvidet overvåking i «vifteform» i Indre Oslofjord. Det er også knyttet store kostnader til å følge opp dette kravet, og at nytteverdien er begrenset.</p> <p>Vi mener så ledes at det faglig sett er mer rasjonelt at Fagrådet bruker penger på samarbeid med Miljødirektoret og ser fram til en god dialog med Statsforvalteren.</p>	
<b>9.</b>	<b>Eventuelt</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Spørsmål vedr. deltakeravgift for driftsseminaret. Fagrådet kan mulig sponse noe av deltakeravgiften.</li><li>- PURA-seminar 28.nov. Flere fra styret er meldt på.</li><li>- Toril sender NIVA-presentasjon</li></ul>	<b>Toril</b>



# Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk  
samarbeid i indre Oslofjord

<b>10.</b>	<b>Møteplan for høsten</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Styremøte 1.gang pr. måned. Lage en plan frem mot jul og påske.</li><li>- Onsdag er en ok møtedag.</li><li>- Neste møte fredag 20.oktober kl. 09-10.30 (Har fått møte med Statsforvalter, så forsøker å flytte styremøtet til litt senere på dagen).</li><li>- Elisabeth lager Doodle for å finne datoer det passer med møte fremover.</li><li>- 2 styremøter før høstmøte.</li><li>- Lager en Teams-mappe der vi kan dele informasjon og dokumenter</li></ul>	<b>Elisabeth</b>  <b>Elisabeth</b>
------------	---	--